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Protokół nr VII/15 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej w dniu 26 marca 2015 r. o godz. 16.00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Wicestarostę Kościańskiego Pana 

Stefana Stachowiaka,  Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Kościanie młodszego 

inspektora Tomasza Toporka, Zastępcę Burmistrza Śmigla, pracowników Urzędu, 

kierowników i dyrektorów jednostek podległych Gminie, Kierownika Posterunku Policji w 

Śmiglu Pana Krzysztofa Kuciaka, sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli, radców 

prawnych, mieszkańców Gminy oraz przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 15 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i 

sołtysów z VII sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

       Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

 Rewizyjnej, 

 Finansowo – Gospodarczej, 

 Spraw Społecznych, 

 Planowania i Rozwoju, 

 Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

8. Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Kościanie oraz 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu 

Kościańskiego w 2014 roku. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

11. Podjęcie uchwał: 

1. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015, 

2. w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Śmigiel na rok 

2016 środków stanowiących fundusz sołecki, 

3. w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków, 

4. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu w Śmiglu, 

5. w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/367/14 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 23 

października 2014 r. w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze 

działalności pożytku publicznego na rok 2015”, 

6. w sprawie przystąpienia sołectwa Bronikowo do programu „Wielkopolska Odnowa 
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Wsi 2013-2020” 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na zapytania 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zakończenie sesji. 

 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z V sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad. Poinformował 

także, że protokół jest do wglądu w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag 

nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Nikt z zebranych nie wniósł zastrzeżeń do przedstawionego porządku obrad. 

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 

Przewodniczący Rady przekazał, że pisma jakie wpłynęły do Rady znajdują się w Biurze 

Rady można się z nimi zapoznać. Wszystkie dotyczą protestów w sprawie budowy siłowni 

wiatrowych. Jedno złożyli mieszkańcy Starego Bojanowa (250 podpisów), kolejne złożył 

także mieszkaniec Starego Bojanowa i trzecie od mieszkańca Parska. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawił Zastępca Burmistrza – Marcin Jurga i stanowi ono załącznik nr 3 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami przedstawił 

także Zastępca Burmistrza - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że zostało wydane zarządzenie o Strefie 

Ograniczonego Postoju, a nie zostało ono ujęte w Sprawozdaniu. Czy jest to omyłka? 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że tak zostało takie wydane i omyłkowo zostało pominięte. 

Radny Splisteser  zapytał, o pkt. 19. Odnośnie realizacji pakietów Morownica i Karmin kiedy 

to zostanie realizowane. 

Zastępca Burmistrza poprosił Panią Blandynę Pellę o wyjaśnienie. 

Pani Pella wyjaśniła, że prace realizowane będą do końca października. Jedna firma jest 

wyłoniona zarówno na Morownicę jak i Karmin. W ciągu 7 dni wykonawca ma przedstawić 
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harmonogram realizacji prac. 20 kwietnia rozpoczynają się prace zarówno w Karminie jak i 

Morownicy. 

Radny Włodzimierz Drótkowski poprosił o przybliżenie pkt. 13 dotyczącego spotkania z 

przedstawicielami Cechu Rzemiosł Różnych. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że nie uczestniczył w tym spotkaniu tylko Pani Burmistrz. 

Z tego co mu wiadomo spotkanie dotyczyło budynku, w którym znajduje się obecnie siedziba 

Cechu. Przewodniczący Rady dodał, że uczestniczył w tym spotkaniu i oczekiwania ze strony 

Cechu są aby przekazać dodatkowe pomieszczenia na potrzeby Cechu Rzemiosł Różnych. 

Obecnie sprawa jest na etapie wyjaśnień. Zaznaczył jednocześnie, że jest skłonny rozmawiać 

i pomóc w tej sprawie jednak  nie jest to zadanie priorytetowe i nie jest to zadanie Gminy. 

 

Ad.7. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdań 

przewodniczących komisji. Zaznaczył jednocześnie, że przygotowane sprawozdania są od 

początku kadencji. 

Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

– Rewizyjnej – przedstawił Przewodniczący komisji radny Krzysztof Łączny       

   Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Pytań nie było. 

– Finansowo Gospodarczej – przedstawiła przewodnicząca komisji radna Adamczak –    

   Puk  Arleta. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Pytań nie było. 

– Spraw Społecznych – przedstawił przewodniczący komisji radny Lech Żak. 

   Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Pytań nie było. 

– Planowania i Rozwoju – przedstawił przewodniczący komisji radny Sławomir   

   Grzelczyk. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Pytań nie było. 

– Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska – przedstawił przewodniczący komisji  

   radny Alfred Splisteser. Sprawozdanie stanowi  załącznik nr 9 do protokołu.  Pytań    

   nie było. 

 

Ad.8. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poprosił młodszego inspektora 

Tomasza Toporka o przedstawienie sprawozdania z działalności komendanta Powiatowego w 

Kościanie wraz z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Powiatu Kościańskiego w 2014 roku. Sprawozdanie to zostało omówione na posiedzeniu 

Komisji Spraw Społecznych. 

Młodszy inspektor Tomasz Toporek wyjaśnił, że rejon działania  obejmuje pięć gmin, 

w tym jedną miejską - miasto Kościan,  jedną wiejską - Gmina Kościan, okalającą Kościan 

oraz miejsko - wiejskie gminy Czempiń, Krzywiń  i Śmigiel.  

Stan etatowy Komendy Powiatowej Policji w Kościanie na koniec roku wynosił 136 

policjantów. W ciągu roku zmniejszył się o 1 etat. Stan wakatów na koniec roku 8, czyli 

pozostało w służbie 128 policjantów. Daje to średnio 617 mieszkańców statystycznie na 

jednego policjanta. Etat komendy przewiduje również 19 pracowników Policji, w tym 10 w 

korpusie służby cywilnej.  

W strukturze Komendy dalej funkcjonują wyodrębnione rejony działania 

(odpowiedzialności) obsługiwane przez policjantów Rewiru Dzielnicowych w Kościanie (9 

etatów), którzy służą społeczności miasta i gminy Kościan, a na terenie miejsko – wiejskich 

gmin Czempiń (8 etatów), Krzywiń (8 etatów)  i Śmigiel (9 etatów) działają Posterunki Policji 

z siedzibami w tych miastach. Pozostali policjanci pracują na rzecz całego powiatu.  
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W 2014 roku na terenie powiatu odnotowano 3443  przestępstwa, tj. o 1232 więcej niż   

w 2013 roku. Daje to dynamikę 155,7 %, przy  wykrywalności ogólnej kształtującej się na 

poziomie  95,8% (2013 – 92,9%)tj. wzrost o 2,9% . Średnia wykrywalność w województwie 

w 2014 r. wyniosła 73,5% (2013 – 73,5%).  

Uzyskany wskaźnik dał jednostce kościańskiej I miejsce pod względem ogólnej 

wykrywalności przestępstw na 31 jednostek szczebla miejskiego i powiatowego w 

Wielkopolsce. 

Przestępstw kryminalnych odnotowano 695, tj. o 270 mniej niż przed rokiem. Dało to 

dynamikę na poziomie 72,0% przy  wykrywalności na poziomie 84,7% (spadek 

wykrywalności w porównaniu do roku ubiegłego – o 0,8%). Osiągnięcie takiego wskaźnika 

wykrywalności plasuje  jednostkę  na III miejscu wśród 31 wielkopolskich jednostek 

miejskich i powiatowych, przy wykrywalności wojewódzkiej na poziomie 63,3%.  

W toku postępowań przygotowawczych w 2014 roku ustalono 665  podejrzanych (o 

235 mniej niż w roku 2013), wśród których 55 to osoby nieletnie. Tymczasowy areszt 

zastosowany został przez sądy wobec 5 zatrzymanych przez nas podejrzanych ( o 3 mniej jak 

w roku 2013). 

W 2014 roku stwierdzono 189 przestępstwa narkotykowe, spadek o 56 w porównaniu 

z 2013 rokiem, co daje dynamikę 77,1%. Wykrywalność tych przestępstw zarówno w 2013 

jak i w 2014 roku wyniosła 100%.     

W 2014 roku stwierdzono 2529 przestępstw o charakterze gospodarczym (więcej o 

1638 w porównaniu do roku 2013r.). Wykrywalność tych przestępstw wyniosła 98,5% tj.  o 

0,1 % wyższa jak w 2013 roku. 

W 2014 r. odnotowano 164 przestępstw drogowych w ujęciu kodeksu karnego (w 

przypadku wypadków to zdarzenie, w którym przynajmniej jeden uczestnik poza sprawcą 

odniósł obrażenia naruszające czynności organizmu na czas powyżej 7 dni). Czyli o  149 

przestępstw mniej niż w 2013 r. Spadek ten wywołany jest m.in. zmianą kwalifikacji prawnej 

przy kierowaniu rowerem w stanie nietrzeźwości  ( czyn ten obecnie stanowi wykroczenie, a 

w 2013 roku  stanowił  przestępstwo). 

W roku 2014 stwierdzono 246 przypadków kierowania pojazdami w stanie 

nietrzeźwości w tym 129 kierujących pojazdami mechanicznymi i 117 innymi pojazdami,       

( o  41 mniej niż w roku 2013).  Kierujących w stanie po użyciu alkoholu ujawniono 138 w 

tym 90 kierujących pojazdami mechanicznymi i 48 innymi pojazdami ( o 1 miej jak w roku 

2013). Łącznie wyeliminowano z ruchu na drogach  384  (2013 - 426) kierujących pojazdami, 

czyli o 42 mniej niż przed rokiem. Wskaźnik udziału uczestników będących pod działaniem 

alkoholu w zdarzeniach drogowych wyniósł 1,85% podczas, gdy rok wcześniej wynosił on 

1,15%. Czyli zagrożenie pozostaje na dość wysokim poziomie. 

Od lat nie udzielenie pierwszeństwa przejazdu ( 26 przypadków w 2014 r.) i nie 

dostosowanie prędkości do warunków drogowych (15 przypadki w 2014 r.) są głównymi  

przyczynami wypadków drogowych. 

W wypadkach drogowych zginęło 6 osób (tj. o  4 mniej  więcej niż w 2013 r.), a 149 

osób zostało rannych. Osób rannych było więcej o 9 niż w 2013 r.  Tradycyjnie od wielu lat 

najwięcej zdarzeń drogowych było w mieście i gminie Kościan. W 2014 r.  liczba kolizji 

odnotowywana w tym rejonie  wzrosła o 5. Duży spadek   kolizji odnotowaliśmy w 2014 roku   

w rejonie Miasta i Gminy Śmigiel (mniej o 21).   

W 2014 roku  odnotowano spadek przestępczości nieletnich.  Nieletni  popełnili 74 

przestępstw tj. o  30 mniej niż przed rokiem. Ustalono 55 (59 w 2013 roku) nieletnich 

sprawców tych przestępstw. Najczęściej popełniane przez nieletnich w 2014 roku czyny 

zabronione jako przestępstwa to: bójka-pobicie – 10, kradzież z włamaniem – 7, przestępstwa 

narkotykowe – 11,  kradzież mienia – 5.   
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W 2014 roku do sądu skierowano 41 wniosków o rozpatrzenie pod kątem 

popełnionych czynów karalnych, które stanowiły wykroczenia.  

Poziom bezpieczeństwa uzależniony jest od wielu czynników. Najważniejsze z nich to 

efektywność pracy Policji i innych służb odpowiedzialnych za stan bezpieczeństwa na danym 

terenie. Policja w tym zakresie do najbardziej efektywnych zalicza współpracę ze  Strażą 

Miejską w Kościanie oraz Strażą Miejską w Śmiglu. Współpraca z tymi służbami polegała 

przede wszystkim na wspólnych patrolach i  działaniach prewencyjnych.  

Strażnicy Straży Miejskiej w Śmiglu pełnią służby na terenie gminy wspólnie z 

policjantami z Posterunku Policji w Śmiglu. Wspólnych służb w 2014 roku było  180( tj. o 26 

mniej jak w 2013 roku),  a ich dyslokacja to głównie miasto Śmigiel, zabezpieczenie 

targowiska w Śmiglu i ruchu kołowego w miejscowości Czacz, która stanowi centrum 

sprzedaży artykułów używanych przywożonych z państw Europy Zachodniej.  

Samorząd gminny w Krzywiniu przeznaczył 11 000,00 zł.  na dodatkowe płatne 

służby patrolowe, głównie w dni wolne od pracy i do zabezpieczenia imprez na terenie wsi 

Cichowo. W 2014 r. przeprowadziliśmy 56 takie służby (54 w roku 2013).  Na podobnych 

zasadach policjanci pełnili służby finansowane przez śmigielski samorząd, który przeznaczył 

na ten cel również 10.100,00zł. W okresie sprawozdawczym zorganizowano 48  takich służb.  

W 2014 roku zabezpieczono jedną imprezę określoną mianem masowej o charakterze 

kulturalnym tj. 15-06-2014 w Kościanie – koncert Dawida Podsiadło ( DNI KOŚCIANA) . 

Natomiast w ramach służby – policjanci z wydziałów prewencji i ruchu drogowego 

zabezpieczali  dziesiątki różnego rodzaju  imprez: rozrywkowych, kulturalnych, sportowych, 

marszów, rajdów, procesji i pielgrzymek.    

W 2014 roku na terenie powiatu odnotowano więcej wykroczeń 17.754 w stosunku do 

16.283 w 2013 roku.   

Niezmiennie najwięcej wykroczeń ujawniono w ruchu drogowym – 13.306  (2013 

roku – 13.056). Następną kategorią były wykroczenia przeciwko: przepisom ustawy o 

wychowaniu w trzeźwości – 1.185 ( 2013 roku 642) , obyczajności publicznej -947 (2013 

roku  -601),  przeciwko mieniu - 609 ( 2013 roku 643), porządkowi i spokojowi publicznemu 

– 245 (2013 roku 165).  

Alkoholizm to kolejny problem i kojarzy się z osobami z marginesu społecznego. 

Osoba nadużywająca alkoholu w społecznym przekonaniu jest kloszardem, brudnym, 

niedbającym o higienę osobistą człowiekiem. „Atutem” przemawiającym za używką w 

postaci alkoholu jest jego ogólna dostępność oraz akceptacja społeczna dla osób 

nadużywających alkohol. Również problemy rodzinne oraz kłopoty osobiste są przyczynami 

alkoholizmu.  

Ogółem w 2014 roku ujawniono 24 nieletnich pod wpływem alkoholu, w 2013 było 

22. Z nieletnimi przeprowadzono rozmowy profilaktyczno – ostrzegawcze, ponadto o 

zaistniałych sytuacjach zostały poinformowane Wydziały Rodzinne i Nieletnich Sądów 

Rejonowych właściwych do miejsca zamieszkania nieletnich. W  2014 roku tak samo jak w 

2013 roku nie prowadzono postępowania o czyn z art.208 kk.  

Do czasu wytrzeźwienia w PDOZ KPP w Kościanie doprowadziliśmy łącznie 330 osób, w 

tym 302 mężczyzn i 28 kobiet.  

Komenda Powiatowa Policji w Kościanie współpracuje z Komisjami Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Kierownik i dzielnicowy Rewiru Dzielnicowych w Kościanie 

oraz Kierownicy Posterunków Policji w Krzywiniu, Czempiniu i Śmiglu są członkami tych 

komisji.  Informacje dot. problemu alkoholizmu w rodzinie przekazywane są  do Miejskich i 

Gminnych Ośrodków Pomocy Społecznej, Wydziału Rodzinnego i Nieletnich Sądu 

Rejonowego w Kościanie oraz do Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kościanie. 

KPP w Kościanie współpracuje z szkołami powiatu kościańskiego, gdzie na prelekcjach 

przedstawiane są negatywne skutki spożywania alkoholu, a przede wszystkim wynikające z 
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tego konsekwencje prawne dla  nieletnich.  

Rola i działalność  KPP w Kościanie w zakresie przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie polega między innymi na podejmowaniu działań interwencyjnych związanych z 

przemocą w rodzinie w zakresie „Niebieskiej Karty”. Ogółem w 2014 roku na terenie 

działania KPP w Kościanie przeprowadzono 140 interwencje, z których sporządzono 

niebieskie karty. 

Ujawniono 157 ofiar przemocy w tym: - 139  kobiet, -   17  mężczyzn, -     1  

małoletniego. Sprawców przemocy ujawniono 140,  w  tym 16 kobiet, 124 mężczyzn z czego 

97 stosowało przemoc będąc pod wpływem alkoholu. Podczas przeprowadzonych  

interwencji związanych z przemocą domową zatrzymano do wytrzeźwienia ogółem 64 

sprawców.  W 2014r. wszczęto 45 postępowań o czyn z art. 207kk - znęcanie się nad 

najbliższymi  członkami rodziny. Stwierdzono łącznie 32 takie przestępstwa. 

   Kolejnym problemem dla Policji są bezdomni. Liczba bezdomnych jest zmienna i 

wynika to z faktu, że niektórzy bezdomni są wysadzani przez obsługę z pociągów 

przejeżdżających przez Kościan. Zostają tu na krótki czas i odjeżdżają dalej. Kilka osób 

mieszka w altanach na ogródkach działkowych lub w opuszczonych obiektach w pobliżu 

dworca PKP w Kościanie. Część osób ma stałe miejsce zameldowania ale wybrała taki 

sposób życia z uwagi na różne przyczyny (konflikty w domu, nadużywanie alkoholu). W 

zakresie pomocy osobom bezdomnym systematycznie kontrolowano dworzec PKP oraz 

działki wspólnie ze Strażą Miejską i pracownikami OPS. W październiku 2014r. braliśmy 

udział w spotkaniu organizowanym przez OPS w Kościanie, w celu omówienia i podjęcia 

wspólnych działań zapewniających bezpieczeństwo, a także wsparcie dla osób bezdomnych, 

bezradnych i narażonych na złe warunki atmosferyczne.   

Podczas codziennej pracy kładziemy szczególny nacisk na bezpieczeństwo w miejscach 

publicznych i miejscu zamieszkania, dbamy o bezpieczeństwo w szkole i ruchu drogowym. 

W lutym dzięki współpracy z Państwową Strażą Pożarną przeprowadzono pokaz ratownictwa 

wodnego osoby, pod którą załamał się lód. Przedsięwzięcie cieszyło się wielkim 

zainteresowaniem, gdyż  udział w pokazie wzięło około 100 uczniów z kościańskich szkół.  

Funkcjonariusze KPP w Kościanie wspólnie ze Strażą Miejską oraz Stowarzyszeniem na 

rzecz zapobiegania wypadkom drogowym w Kościanie „STOP ŚMIERCI” zadbali o los 

rowerzystów oraz pieszych. Kilkakrotnie przeprowadzano akcje, podczas których rozdawano 

„Vademecum rowerzysty”, odblaski czy oświetlenie do rowerów. W maju przeprowadzono 

akcję „Dzieci uczą dorosłych”. Wspólnie z grupą uczniów ze Szkoły Podstawowej w 

Kiełczewie, maszerując po kościańskich chodnikach przypominano mieszkańcom 

podstawowe zasady dotyczące ruchu pieszych. Wzięliśmy również udział w „Ogólnopolskim 

Tygodniu Bezpiecznego Przedszkola”. Podczas tych działań odbyły się spotkania z 

przedszkolakami. Podczas spotkań z młodzieżą przestrzegaliśmy przed ryzykownymi 

kontaktami z osobami nieznajomymi. Zwracaliśmy szczególną uwagę na zachowanie 

ostrożności przed podejmowaniem pracy nawet okresowej u niesprawdzonego pracodawcy, 

przestrzegaliśmy również przed ryzykownymi kontaktami z nieznajomymi, zwłaszcza za 

pośrednictwem Internetu. Podczas spotkań z młodzieżą kładliśmy głównie nacisk na 

zawieranie znajomości z nieznajomymi przez portale internetowe, a także spotkania z nimi. 

W gimnazjach na terenie Kościana rozpropagowano plakaty przestrzegające przed 

zagrożeniami związanymi z cyberprzemocą. 

Policjanci KPP, a w szczególności Zespołu ds. Nieletnich i Patologii współpracowali 

także ze Strażą Miejską w Kościanie poprzez takie działania jak : 

-  patrole mające na celu ujawnianie nieletnich będących „na wagarach”, palących 

papierosy, czy popełniających czyny zabronione, 

- spotkania z dziećmi na terenach szkół podstawowych i przedszkoli, 

-  patrole w rejonie placów zabaw i szkół. 
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Komenda wzbogaciła się o trzy nowe radiowozy w tym dwa zakupione w systemie 

50/50 % przez gm. Kościan i  gm. Śmigiel. Trzeci pojazd został przydzielony z rozdzielnika 

centralnego przez Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu.  

W ramach współpracy Komendant Powiatowy Policji w Kościanie realizuje  szereg 

porozumień o współpracy z innymi podmiotami, placówkami oświatowymi, 

stowarzyszeniami i strażami zainteresowanymi wspólnym działaniem na rzecz 

bezpieczeństwa. Takie porozumienia są niezbędne do współfinansowania niektórych 

przedsięwzięć, na które Policja nie ma zarezerwowanych środków finansowych. Chodzi 

głównie o działania w realizacji programów prewencji kryminalnej oraz profilaktyki w ruchu 

drogowym. 

Dotychczasową współpracę z samorządami lokalnymi powiatu kościańskiego oraz 

innymi podmiotami zewnętrznymi należy ocenić jako bardzo efektywną  i przebiegającą  na 

zasadach obopólnych korzyści.  

Na tym młodszy inspektor Tomasz Toporek zakończył omawianie sprawozdania. 

Do przedstawionego sprawozdania radni zadali pytania: 

Radny Splisteser – jaki jest koszt pobytu w izbie wytrzeźwień? – 300 zł. 

Radny Żak – czym spowodowany jest wzrost liczby przestępstw gospodarczych? – 

zmiana klasyfikacji czynów m.in. dotyczy to leków, które nie zostały dopuszczone do użytku. 

Radny Adamczewski – gdzie są wakaty? – w całej komendzie powiatowej, nie ma 

wakatów na poszczególnych komendach. 

 

Ad.9. 

 

Interpelacje i zapytania radnych: 

- Radny Alfred Splisteser. 

1) Jaka będzie cena zegarów plastikowych i tekturowych? 

2) Kto będzie w SOP pilnował nieprzekroczenia czasu i jak to będzie funkcjonowało? 

- Radny Wojciech Adamczewski. 

1) Jaki jest stan przygotowań do funkcjonowania SOP? 

2) Czy będą na kolejce coroczne przejażdżki okolicznościowe np. na zająca? 

3) Z której strony na stałe zostanie otwarte targowisko? 

4) Jaka jest obecnie sytuacja w ZGKiM w Śmiglu? 

- Wiceprzewodniczący Rady Rafał Klem 

1) Kto przeprowadził audyt w ZGKiM w Śmiglu? 

- Radna Danuta Strzelczyk. 

      1)  Czy prawda jest, że na zakup opału do kotłowni śmigielskiej wydano ponad 1 mln. zł? 

- Radny Sławomir Grzelczyk. 

1) Czy organem zarządzającym na drogach gminnych jest Burmistrz czy starostwo i czy 

była w tym zakresie opinia? 

2) Czy są przewidziane dodatkowe środki dla ZGKiM na realizację dodatkowych zadań 

jakimi zakład został obciążony bo w statucie tego nie ma? 

Przewodniczący Rady stwierdził, że patrząc na zarządzenie zaniemówił, ponieważ 

ZGKiM ma dodatkowo SOP. Zmiany w budżecie są przygotowane na dzisiejszą sesje a nie 

ma tam przekazania dodatkowych środków do zakładu więc na jakiej podstawie mają to 

robić? Wyjaśnił, że to co powiedział jest uzupełnieniem do pytań radnego Grzelczyka. 

- Radny Lech Żak. 

1) Czy prawda jest, że został złożony tylko jeden wniosek na dofinansowanie projektu 

Karśnic? Jeżeli tak, to w jakim celu wysłano do innych sołtysów skoro już dokonano 

wyboru. 
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2) Co będzie jeżeli wniosek na Karśnice nie dostanie dofinansowania, czy będzie można 

złożyć kolejny wniosek i jakie były brane kryteria, że to właśnie Karśnice zostały 

wybrane. 

3) Ukazały się ulotki nt. SOP i czy mamy parking „pod” ośrodkiem zdrowia. 

- Radny Michał Skrzypczak. 

1) Czy będą kolejne audyty w jst? 

Radny Sławomir Grzelczyk stwierdził, że odnośnie zarządzenia dotyczącego SOP jest 

wiele pytań i czy opinia prawników, z którymi kontaktuje się Burmistrz jest w tym zakresie 

wystarczająca. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jeżeli radni wyrażą taką wolę to zarządzenie odnośnie 

SOP może zostać przekazane do zaopiniowania przez innych prawników. Jeżeli będzie taka 

wola Rady to tak będzie. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Ad.10. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. 

 Sołtys Karmina Bernadetta Szklarska – Kiedy zostanie utwardzona droga w Karminie 

na tzw. „zapłociu”? 

 Sołtys Bronikowa Ryszard Śliwiński – Czy jest prawdą, że  w Bronikowie nie będzie 

budowana kanalizacja? 

 Sołtys Sierpowa Zbigniew Franek – czy wyjaśniona jest sytuacja słynnego konia? 

 

W tym momencie obrad o godz. 17:00 Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 

Obrady wznowiono w niezmienionym składzie o godz. 17:15. 

 

 

Ad.11. 

 

Podjęcie uchwał. 

 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015. 

 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Śmigla – Danuta Marciniak. Wyjaśniła, że zmiany w 

planie dochodów dotyczą : 
Zmiana w dziale 630 zwiększenie o kwotę 9.508,00 zł dotyczy dofinansowania za zadanie 

wykonane w 2014 roku - Internetowy portal turystyczny obejmujący obszar gminy Śmigiel. 

Zmiana w dziale 700 zwiększenie o kwotę 12.594,00 zł dochody z tytułu odszkodowania od 

PKPza przejęte gruntu pod rozbudowę i przebudowę linii kolejowej. 

Zmiana w dziale 758 zmniejszenie o kwotę 106.105,00 zł dotyczy subwencji oświatowej 

zgodnie z zawiadomieniem Ministra Finansów. 

Dział 801 zwiększenie o kwotę 1.659,00 zł dotyczy jednostki oświatowej jaką jest 

Przedszkole w Śmiglu. Kwota z odszkodowania za zniszczony telewizor. Taka sama kwota 

jest wprowadzona po stronie wydatków w tym samym dziale i rozdziale i przeznaczona 

zostanie na zakup nowego telewizora. 

Dział 852 zwiększenie ogółem o kwotę 550,00 zł dotyczy jednostki budżetowej jaką jest OPS 

w Śmiglu . Jest to zwrot z lat ubiegłych za pobyt w domu pomocy społecznej. 

Dział 921 zwiększenie ogółem o kwotę 285.108,00 zł dotyczy dofinansowania za zadania 
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wykonane w roku 2014. Jest to dofinansowanie budowy placu zabaw w Żegrówku, zakup 

wraz z montażem placu zabaw w Czaczu, rozbudowy świetlicy w Nowej Wsi, remontu 

zespołu pałacowego w Czaczu oraz III jesiennych spotkań orkiestr dętych. 

Dział 926 zwiększenie o kwotę 949,00 zł to zwrot dotacji i odsetek przez stowarzyszenia, 

które wroku poprzednim otrzymały dotacje z budżetu gminy. 

Zmiany w planie wydatków dotyczą : 

Dział 600 zmniejszenie o kwotę 4.806,00 zł ma związek z zadaniami przeznaczonymi na 

teren radnych o taką samą kwotę został zwiększony dział 926. 

Dział 630 zwiększenie o kwotę 900,00 zł dotyczy dotacji dla stowarzyszenia , któremu ta 

kwota będzie przyznana w drodze konkursu. 

Dział 700 zwiększenie o kwotę ogółem 74.000,00 zł dotyczy odszkodowań i wykupów 

gruntów. Grunty te są gminie potrzebne między innymi na poszerzenie dróg. 

Dział 754 przeniesienia w tym dziale są związane z dofinansowaniem Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Kościanie z przeznaczeniem na zakup lekkiego samochodu 

rozpoznawczo ratowniczego z napędem terenowym. 

Dział 852 zwiększenie o kwotę 10.000,00 zł to środki dla jednostki budżetowej OPS w 

Śmiglu z przeznaczeniem na dofinansowanie przedsięwzięć na rzecz osób starszych i 

niepełnosprawnych. 

Dział 921 zwiększenie ogółem o kwotę 117.709,00 zł do dotacja dla instytucji kultury jaką 

jest Centrum Kultury w Śmiglu. Natomiast przeniesienia między paragrafami dotyczą zadań z 

terenu radnego. 

Zmiany w pozostałych załącznikach są konsekwencją zmian wprowadzonych w planie 

dochodów i wydatków.  

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo - Gospodarczej Adamczak-Puk Arleta 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr VII/28/15 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015. 

 

2) w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Śmigiel na 

rok 2016 środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza i wyjaśnił, że w konsultacji z radnymi 

podjęta została decyzja, o nie wyrażenie zgody na fundusz sołecki. Wyjaśnił, że „dajemy 

sobie czas na wypracowanie odpowiedniego modelu i wypracowanie odpowiedniego 

stanowiska w tej kwestii”.  

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 
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Przewodniczącego Komisji Finansowo - Gospodarczej Adamczak-Puk Arleta 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Uchwałę  podjęto. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę Nr 

VII/29/15 w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Śmigiel na 

rok 2016 środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

3) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

 

Zastępca Burmistrza poprosił Panią Prezes Zakładu Wodociągowo – Kanalizacyjnego o 

przedstawienia projektu uchwały. 

Prezes wyjaśniła, że w złożonym wniosku taryfowym uwzględnionych zostało 8 grup 

taryfowych za wodę i 4 grupy taryfowe za ścieki.  

 W kwestii ceny za wodę poinformowała, że w taryfikatorze bez dopłat ceny wody 

ulegną obniżeniu stosownie do grup taryfowych w ten sposób, że najniższa obniżka wyniesie 

5 gr (na grupach taryfowych od 1 do 4), zaś najwyższa o 35 gr. Najwyższa obniżka dotyczyć 

będzie przedsiębiorców. Cena dla ścieków pozostanie na dotychczasowym poziomie. Zmianie 

ulegną też opłaty abonamentowe, na które składają się: odczyt, rozliczenie oraz gotowość. 

Opłata abonamentowa będzie zróżnicowana i uzależniona od rodzaju odbiorców. Grupy 

taryfowe za wodę dzielą się ze względu na cel używania wody następująco: 

: cele socjalno-bytowe (gospodarstwa domowe) stawka - 3,17 zł +VAT, farmaceutyczno-

spożywcze, stawka 3,20 zł + VAT, pozostałe, stawka - 3,22 zł + VAT. Pani prezes 

podkreśliła, że odbiorcy, którzy są rozliczani ryczałtowo, czyli jest jeden licznik na wiele 

lokali nie mogą być obciążani opłatą abonamentową z tytułu odczytu i rozliczenia, bo nie ma 

odczytu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo - Gospodarczej Adamczak-Puk Arleta 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał czy wszystkie koszty zostały we wniosku 

taryfowym ujęte? Ponadto zapytał jakie inwestycje są planowane na 2015 rok zgodnie z 

Wieloletnim Planem Modernizacji i Rozwoju Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnych. 

Pani Prezes odpowiedziała, że tak łącznie z odsetkami od kredytów, bo sam kredyt 

zgodnie w ustawą nie jest kosztem.  Jeśli chodzi o prace to oddana została zmodernizowana 

oczyszczalnia ścieków i w tej chwili liczone są środki a co za tym idzie na co jeszcze może 

zakład sobie pozwolić w 2015 roku. Planowana jest kanalizacja Bronikowa, które nie dostało 

dofinasowania z NFOŚ  oraz w miarę możliwości to co będzie można jeszcze zrobić. Jeśli 

chodzi o Bronikowo to Zakład będzie występował z wnioskiem o dofinansowanie. 
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Przewodniczący Rady w kwestii formalnej przekazał informację o zatwierdzaniu taryf. 

Na stronie internetowej ukazała się bowiem informacja o zatwierdzeniu taryf omyłkowo. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że rola Rady jest w tej kwestii porządkowa. Taryfy 

zostały przyjęte przez Panią Burmistrz i tylko pod warunkiem, że taryfy zostały niezgodnie z 

prawem przygotowane lub są źle sporządzone. 

Przewodniczący Rady poprosił o komentarz panią prawnik. 

Wyjaśniła, że potocznie zostało użyte słowo „zatwierdzone”. Uchwała Rady jest 

porządkowa. Prawidłowość wniosku taryfowego sprawdza Burmistrz bo to jest jego 

zadaniem. Nawet jeśli Rada by nie przyjęła dziś tej uchwały to taryfy wchodzą w takim 

kształcie jaki zatwierdził Burmistrz.  

Przewodniczący Rady nie zgodził się z opinią prawnika.  Jeżeli Rada nie przyjęła taryf 

to obowiązywały dalej te same a było tak w tej Radzie. 

Pani prawnik odpowiedziała, że organem właściwym w tej kwestii jest Rada. 

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że zawsze do taryf podejmowana była uchwał o 

dopłatach. W tym roku jest już taka uchwała podjęta, prawdopodobnie jednak nie wystarczy 

w budżecie zaplanowanych na ten cel środków i będzie trzeba je zwiększyć. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr VII/30/15 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 
 

4) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu w Śmiglu. 

 

Zastępca Burmistrza poprosił Pana Rafała Szumachera – pracownika Urzędu o 

przedstawienie projektu uchwały. 

Wyjaśnił on, że Rada Miejska Śmigla dnia 29 maja 2014 roku podjęła Uchwałę NR 

XLIX/344/14 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu w Śmiglu, 

Nowej Wsi, Koszanowie, Bruszczewie, Olszewie, Starym Bojanowie i Sierpowie, która nie 

obejmowała działki nr geod. 1765 w Śmiglu, ponieważ wg dokumentów na stan podjęcia 

uchwały działka ta była własnością Skarbu Państwa. Po przeanalizowaniu i zbadaniu księgi 

wieczystej przez uprawnionego geodetę ustalono, że działka nr geod. 1765 położona w 

Śmiglu stanowi własność Gminy Śmigiel. Przebudowa linii energetycznej polegać będzie na 

demontażu istniejących przewodów energetycznych oraz na wymianie fundamentów i słupów 

wraz z montażem nowego osprzętu, izolatorów i przewodów linii (roboczych, odgromowych 

OPGW). Po przebudowie i modernizacji przedmiotowa linia 110 kV przebiegać będzie po 

istniejącej, dotychczasowej trasie linii, przechodzącej przez w/w 

nieruchomość. Firma za ustanowienie służebności przesyłu na omawianej nieruchomości 

gminnej zapłaci jednorazową opłatę.  

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 
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Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności przesyłu w Śmiglu. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr VII/31/15 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu w Śmiglu. 

 

5) w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/367/14 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 23 

października 2014 r. w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy 

Śmigiel z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi 

w sferze działalności pożytku publicznego na rok 2015”. 

 

Zastępca Burmistrza poprosił Panią Danutę Klechę – pracownika Urzędu o 

przedstawienie projektu uchwały. 

 Następnie Pani Klecha wyjaśniła, że zgodnie z art.18 ust.2 pkt 15 ustawy o samorządzie 

gminnym , do wyłącznej właściwości rady należy podejmowanie uchwał w innych sprawach 

zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady gminy. Delegację taką stanowią przepisy art.5a 

ust.1 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie nakładające na organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalenia zmiany rocznego planu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności 

pożytku publicznego. W tej sytuacji zmian tego programu również należy do kompetencji rady. 

Projekt zmian programu współpracy został poddany konsultacjom z organizacjami 

pozarządowymi. Proponowana zmiana dotyczy zwiększenia dodatkowego zadania w zakresie 

rozwoju i utrzymania szlaków turystycznych na terenie Gminy Śmigiel. Na dodatkowe zadanie 

proponuje się przeznaczyć dodatkowe środki w wysokości 900,00zł. co łącznie daje kwotę 

21.900,00zł. Zaznaczyła, że przyjęcie uchwały umożliwi organizacjom pozarządowym i 

podmiotom prowadzącym działalność pożytku publicznego czynny udział w realizacji 

wykonanych przez Gminę ustawowych zadań publicznych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych wyjaśnił, że na posiedzeniu w związku z 

omawiana uchwałą komisja sformułowała wniosek do Burmistrza Śmigla o opublikowanie 

sieci szlaków turystycznych wraz z oznakowaniem na stronie internetowej gminy. 

 Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 
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Nr VII/32/15 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/367/14 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 23 

października 2014 r. w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności 

pożytku publicznego na rok 2015”. 

 

6) w sprawie przystąpienia sołectwa Bronikowo do programu „Wielkopolska 

Odnowa Wsi 2013-2020”. 

 

Zastępca Burmistrza poprosił Panią Martę Kowalską – pracownika Urzędu o 

przedstawienie projektu uchwały. 

Następnie Pani Kowalska wyjaśniła, że program „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020” 

został opracowany i jest wdrażany przez Samorząd Województwa Wielkopolskiego. Program 

oparty jest na oddolnych inicjatywach społecznych mieszkańców sołectw. Podejmowane przez 

mieszkańców działania mogą mieć charakter inwestycyjny i społeczny. Zgodnie z zasadami 

ustalonymi przez Samorząd Województwa Wielkopolskiego sołectwo Bronikowo dopełniło 

obowiązki pozwalające na uczestnictwo w programie, czyli w sołectwie zawiązała się tzw. 

„Grupy Odnowy Wsi” oraz podczas zebrania wiejskiego mieszkańcy podjęli uchwały o 

przystąpieniu do programu. Stosowne dokumenty zostały dostarczone gminnemu koordynatorowi. 

Przyjęcie sołectw do programu umożliwi mieszkańcom sołectw min.: skorzystanie z cyklu 

szkoleń oraz zgłaszanie inicjatyw do konkursów nagradzanych grantami. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię jednak wyjaśnił, że na posiedzeniu komisji 

pojawiły się pytania dlaczego jeden wniosek zostanie złożony do programu skoro inne wioski 

także mają wymagany plan odnowy wsi. Zaznaczył jednocześnie, że w budżecie Gminy 

kwota na ten cel jest zapewniona.  

Przewodniczący Rady zapytał  czy wyjaśniono kwestię załącznika do przedmiotowej 

uchwały (czy plan odnowy wsi musi być załącznikiem?). 

Pani Kowalska odpowiedział, że wszystkie wymagane załączniki to dwie uchwały 

zebrania wiejskiego i uchwała Rady, która jest na dzisiejszej sesji. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr VII/33/15 w sprawie przystąpienia sołectwa Bronikowo do programu „Wielkopolska 

Odnowa Wsi 2013-2020”. 

 

Ad.12.  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 Radny Alfred Splisteser zadał dwa pytania. Odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrza. 

1) Jaka będzie cena zegarów plastikowych i tekturowych?  

2) Kto będzie w SOP pilnował nieprzekroczenia czasu i jak to będzie 

funkcjonowało? 
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Ceny nie zostały podane ponieważ ZGKiM negocjuje jeszcze ceny. Za zegar 

tekturowy będzie to kwota  kilku zł nie więcej jak 5 zł , za plastikowy kilkanaście 

nie więcej jak 15 zł. Zastępca zauważył, ze cena będzie tak ustalona by zwróciły 

się koszty produkcji. SOP jest strefa działającą na podstawie zarządzenie i 

znaków drogowych na tych samych ulicach co SPP za wyjątkiem ulicy przy 

Ośrodku Zdrowia i oczywiście nie mamy podziemnego parkingu. Porządku będą 

pilnować pracownicy zakładu budżetowego i Straż Miejska. Zegary będzie można 

nabyć w sklepach oznaczonych informacją „Tu kupisz kartę parkingową”. Będą 

także upoważnienia Burmistrza Śmigla do parkowania w strefie i będą to 

upoważnienia na takich samych zasadach jak było w SPP podobnie dla 

przedsiębiorców – podobnie do abonamentu – na jedno auto dla mieszkańca. Do 

tej pory było 120 abonamentów i jeżeli będzie taka tendencja to nie ma problemu 

do wydawania tych upoważnień. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał czy takie upoważnienie będzie płatne? 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że wniosek o wydanie takiego zaświadczenia 

składa się do ZGKiM  do dnia 20 każdego miesiąca chociaż wydaje je Burmistrz i 

w ZGKiM będą do odbioru. Upoważnienie będzie wydawane na czas określony 

od 1 miesiąca do 6 miesięcy. Wydanie takiego zaświadczenia to 10 zł dla 

mieszkańca i 50 dla przedsiębiorcy i jest to koszt utrzymania strefy. 

Radny Splisteser zapytał do czego będą uprawnieni pracownicy ZGKiM i co 

będzie w środy gdy jest targ. Ponadto jakie będą kary. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział że Straż Miejska potwierdziła, że poradzi sobie 

ze strefą natomiast pracownicy zakładu budżetowego będą pełnili funkcję 

porządkową i informacyjną dla tych, którzy będą korzystać z tej strefy. Jeśli 

chodzi o kary to zgodnie z taryfikatorem ( upomnienie, mandat lub nie przyjęcie 

tego mandatu i złożenie wniosku do sądu). 

Radny Żak zauważył, że na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych, gdzie byli 

obecni Strażnicy Miejscy wyrazili oni wątpliwość odnośnie dopilnowania 

porządku w SOP jak również wyrazili obawy odnośnie zrealizowania przez nich 

nowych zadań.  

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że w rozmowie ze Strażnikami zapewnili oni, 

że „dadzą radę” i na chwilę obecną nie możemy mówić, że tak nie będzie. 

Radny Grzelczyk wyraził wątpliwość, że upoważnienie Burmistrza może 

regulować przepisy ruchu drogowego? Ponadto SOP jest do godziny darmowa, a 

jednak za upoważnienie należy zapłacić.  

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że Burmistrz jest zarządcą drogi i strefy, a opłata 

nie jest za upoważnienie jest kosztem utrzymania strefy. 

Radny Grzelczyk zauważył, że jednak są koszty utrzymania strefy. 

Na pytania zadane przez Radnego Wojciecha Adamczewskiego zostały udzielone następujące 

odpowiedzi: 

1) Jaki jest stan przygotowań do funkcjonowania SOP? – na pytanie to udzielona została 

odpowiedź przy udzielaniu odpowiedzi na pytania Radnego Splistesera. 

2) Czy będą na kolejce coroczne przejażdżki okolicznościowe np. na zająca? – 

odpowiedzi udzielił Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Pan 

Tomasz Pawlak w Śmiglu i wyjaśnił, że nie będzie takich przejazdów i nie wiadomo 

kiedy kolejka zostanie uruchomiona. Powodów jest dużo ale o tym będzie rozmowa na 

wspólnym posiedzeniu.  

3) Z której strony na stałe zostanie otwarte targowisko? – odpowiedzi udzielił Zastępca 

Burmistrza Śmigla, targowisko po licznych głosach także od radnych będzie otwarte 

tylko od ul. Matejki. Otwarcie tylko na niedziele spowoduje tą samą sytuację co teraz. 
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4) Jaka jest obecnie sytuacja w ZGKiM w Śmiglu? – na ten temat będzie rozmowa po 

sesji na Wspólnym Posiedzeniu Wszystkich Komisji Rady. 

Wiceprzewodniczący Rady Rafał Klem zapytał o audyt w ZGKiM 

1) Kto przeprowadził audyt w ZGKiM w Śmiglu? - Zastępca Burmistrza Śmigla, 

odpowiedział „została zawarta umowa zlecenie ze spółką z o.o. DMQualitas i to ona 

przeprowadziła audyt. Spółka jest z siedzibą w Wielkiej Wsi na ul. Liliowej 9 w Buku 

z uprawnieniami audytorskimi oczywiście.” 

Radny Żak zauważył, że w informacjach jakie zostały przekazane nie figuruje żaden 

podpis. 

Zastępca Burmistrza  jeszcze raz podkreślił „jest to spółka DMQualitas i tak naprawdę 

ona przeprowadziła audyt.” 

Przewodniczący Rady zapytał czy protokół zostanie przekazany do wiadomości Rady? 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, „ zgodnie z umową zlecenia tak naprawdę to co  

zostało państwu i opinii publicznej przekazane to jest wyciąg z protokołu z tego 

względu, że obowiązuje klauzula poufności”. 

Przewodniczący Rady zauważył, że rozumie z tego, że nie będzie przekazany. 

Radny Żak zapytał czy cała spółka ma uprawnienie czy dana osoba? 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że „są to osoby uprawnione, są to audytorzy”. 

Radna Strzelczyk zapytała o koszt audytu. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że 300 zł netto. 

Następnie Przewodniczący Rady przekazał Radnym, że zgłaszał już Pani Burmistrz 

sprawę nieprzekazania protokołu. Zauważył, że po kontroli NIK-u Rada nie otrzymała 

protokołu i było to błędem jednak teraz też nie może otrzymać. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że na komisji przekazał informacje z audytu, nie 

został on wtedy jeszcze prawdopodobnie podpisany ale takie były już wtedy ustalenia. 

Radna Danuta Strzelczyk. 

1) Czy prawda jest, że na zakup opału do kotłowni śmigielskiej wydano ponad 1 mln. zł? 

– Zastępca Burmistrza odpowiedział, że po rozmowie z Kierownikiem odpowiedź 

zostanie udzielona na piśmie. 

 Radny Sławomir Grzelczyk. 

1) Czy organem zarządzającym na drogach gminnych jest Burmistrz czy starostwo i czy 

była w tym zakresie opinia? - Zastępca Burmistrza odpowiedział, że jeśli chodzi o 

zatwierdzanie ruchu to wydaje taką opinię starosta, i „mamy zapewnienie, że do czasu 

wejścia w życie będzie wszystko ok i jest to tylko kwestia podpisu”. 

2) Czy są przewidziane dodatkowe środki dla ZGKiM na realizację dodatkowych zadań 

jakimi zakład został obciążony bo w statucie tego nie ma? – Zastępca Burmistrza 

odpowiedział, że nie ma takiej potrzeby ponieważ Kierownik ZGKiM odpowiedział, 

że „w swoich zasobach takie środki posiada. Znaleziono wolne moce przerobowe i nie 

trzeba do tego dokładać.” 

Przewodniczący Rady zapytał więc Kierownika z jakiego źródła będzie to finansował.  

Kierownik wyjaśnił, że „zostanie oddelegowanych dwóch pracowników z 

pracowników, których zakład budżetowy posiada, tak naprawdę z paragrafu 

wynagrodzeń. Natomiast pozostałe rzeczy zostaną finansowane z rozprowadzania 

zegarów oraz z kosztów odnawiania kopert”.  

 

W tym momencie obrad o godz. 18:00 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

Obrady wznowiono o godz. 18:10 w niezmienionym składzie – 15 radnych. 

 

 Po przerwie Zastępca Burmistrza wrócił do tematu kolejki wąskotorowej by podać 

przyczynę dlaczego nie będą przejazdy kolejki „ z uwagi na obecność audytorium na sali”.. 
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Kierownik zakładu wyjaśnił, „że przyczyn jest kilka, nie ma przeglądów zbiorników 

ciśnieniowych jest to związane ze sprawami bezpieczeństwa”, ponadto nie ma odpowiedniego 

stanu osobowego jak również na dzień dzisiejszy kolejka nie jest ubezpieczona. 

Na  pytanie radnego Lecha Żaka  

1) Czy prawdą jest, że został złożony tylko jeden wniosek na dofinansowanie projektu 

Karśnic? Jeżeli tak, to w jakim celu wysłano do innych sołtysów skoro już dokonano 

wyboru odpowiedział Zastępca Burmistrza. Wyjaśnił, że do 10 sołectw zostały 

wysłane pisma o możliwości składania wniosku. Zgłosiły się trzy sołectwa. Wybrane 

zostały Karśnice ponieważ tylko ten wniosek ma realne szanse na otrzymanie 

dofinansowania, w związku z tym nie było sensu wydawać 1 tys. zł na przygotowanie 

projektu budowlanego, bo przy kolejnych wnioskach jest już większa kwota, za którą 

można coś zrobić. Ponadto jesteśmy w stanie racjonalnie policzyć punkty i obliczyć 

czy mamy szansę na otrzymanie dofinansowania. 

Radny Lech Żak zauważył, że to Urząd Marszałkowski będzie weryfikował wnioski. 

Natomiast Radny Grzelczyk zauważył, że trzeba składać wnioski i zawsze było 

składanych kilka wniosków. 

2) Co będzie jeżeli wniosek na Karśnice nie dostanie dofinansowania, czy będzie można 

złożyć kolejny wniosek i jakie były brane kryteria, że to właśnie Karśnice zostały 

wybrane – odpowiedzi udzielił także Zastępca Burmistrza i wyjaśnił, że będzie taka 

możliwość w kolejnej edycji. 

3) Ukazały się ulotki nt. SOP i czy mamy parking „pod” ośrodkiem zdrowia – na to 

pytanie została udzielona odpowiedź przy omawianiu SOP. 

- Radny Michał Skrzypczak zapytał 

1) Czy będą kolejne audyty w jednostkach samorządu? – Zastępca Burmistrza 

odpowiedział, że jeżeli zajdzie taka potrzeba to tak. 

 

Ad.13. 

 

Odpowiedzi na zapytania sołtysów i przewodniczących osiedli. 

1) Na pytanie sołtys Karmina Pani Szklarskiej Zastępca Burmistrza odpowiedział, że 

jest po konsultacji z Panią Kierownik wydziału infrastruktury i plan został 

sformułowany przetarg się odbył teraz będzie objazd tych dróg, które są 

najpilniejsze – sołtysi będą informowani. Na chwilę obecną nie jest w stanie 

odpowiedzieć czy to będzie  ten rok czy przyszły. 

2) Na pytanie sołtysa Bronikowa Pana Śliwińskiego Przewodniczący Rady 

stwierdził, że podczas omawiania uchwały dotyczącej taryf Pani prezes udzieliła 

odpowiedzi będzie to 2015 rok. Sołtys Bronikowa potwierdził, odpowiedź jest 

wystarczająca. 

3) Na pytanie sołtysa Sierpowa Pana Franka Zastępca Burmistrza odpowiedział, że 

sprawa konie nie jest dalej wyjaśniona Gmina musi ponosić koszty utrzymania 

konia tj. 700 zł. Zostało wystosowane kolejne pismo do sądu w sprawie 

uregulowania tej sytuacji. 

Sołtys Sierpowa zapytał czy koń musi przebywać w Sierpowie? Może pobyt w 

hotelu dla koni w Nietążkowie byłby tańszy. 

Radna Adamczak – Puk Arleta odpowiedziała, że w stajni jest wolnych 10 miejsc, 

a koszt to 500 zł.  

Pani Prawnik wyjaśniła, że  Gmina na ten czas nie może decydować gdzie ma ten 

koń przebywać. Sąd nie wskazał organizacji, która ma się tym koniem zajmować, 

a koń jest Skarbu Państwa. Zwierzę nie jest Gminy. 
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Sołtys Sierpowa zauważył, że Gmina może zmienić miejsce pobytu konia by 

obniżyć koszty. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zwierzę jest w gospodarstwie Pana Bogdana 

Turlińskiego ponieważ to gospodarstwo zostało wskazane w uchwale Rady Gminy 

dotyczącej bezdomnych zwierząt. 

 

Ad.14. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

 

 Radny Alfred Splisteser wykorzystując, że na sali jest obecny Wicestarosta Stefan 

Stachowiak poprosił o odpowiedź na pytanie czy jest już po przetargu na budowę drogi 

powiatowej Wonieść – Gniewowo i czy wiadomo kto będzie wykonawcą. 

Wicestarosta Stefan Stachowiak wyjaśnił, że wczoraj odbyła się sesja Rady Powiatu, na której 

była zatwierdzana zmiana w budżecie na 1.530 tys. zł. Jeśli chodzi o naszą Gminę to środki 

zostaną przeznaczone na budowę internatu przy szkole w Nietążkowie, ponad 1 mln zł 

zostanie przekazany na drogi powiatowe oraz 500 tys. na szpital powiatowy. Jeśli chodzi o 

przetarg dotyczący drogi powiatowej Wonieść – Gniewowo to wygrała firma DROGBUD. 

Sama kwota po przetargu zmniejszyła się o 300 tys. zł. czyli dla Gminy jest to także 

oszczędność. Prace będą wykonywane od początku maja do września. Jeśli chodzi o drogi 

powiatowe to Wicestarosta zaznaczył, że będzie wnioskował o remont drogi do Poladowa aż 

do granicy powiatu, zaznaczył jednocześnie, że powiat będzie w tej kwest wnioskował o 

udział gminy w tym projekcie. 

 Radny Alfred Splisteser zapytał co z 700 metrowym odcinkiem drogi w samym 

Wonieściu? 

 Wicestarosta odpowiedział, że na początku kadencji odbyło się spotkanie z 

Burmistrzami i wójtem naszego powiatu w celu określenia przez nich oczekiwań jeśli chodzi 

o drogi. Wybranych zostało 5 projektów, które mają szansę na dofinasowanie. Są to zadania 

polegające na remoncie i przebudowie istniejących już dróg. Są to drogi: Wydorowo - Stare 

Bojanowo – aż do Śmigla i jest to jakby obwodnica drogi nr 5. Kolejna droga to Nowa Wieś – 

Karśnice aż do połączenia z drogą 308. Następnie droga w Starych Oborzyskach aż do 

granicy powiatu oraz droga Lubiń – Krzywiń – Zgliniec – aż do granic powiatu. Te projekty 

są przygotowywane i dwa zostaną złożone na dofinansowanie – te które maja największe 

szanse. W kolejnym roku będą składane wnioski na schetynówki. Teraz będą planowane te 

prace na które nie ma żadnej szansy na dofinansowanie. 

 Z kwoty 1 mln zł złożony zostanie wniosek na naszą drogę powiatową, następnie na 

chodnik w Widziszewie, tak by był ciąg aż do szkoły oraz w mieście Kościan ul. Kosynierów, 

oraz w gminie Krzywiń Wierzchowo. Wicestarosta zaznaczył jednak, że wszystko zależy od 

Rady Powiatu. 

 Radny Krzysztof Łączny zapytał czy na drodze Wonieść – Gniewowo przewidziane są 

progi zwalniające i ścieżka rowerowa? 

 Wicestarosta odpowiedział, że tak. Jest to obszerny projekt i rada powiatu chce by 

wszędzie gdzie to jest możliwe drogi były z ciągiem ścieżek rowerowych. Przeprowadzone 

zostały badania częstotliwości natężenia ruchu na drogach powiatowych i największy ruch 

jest na drodze powiatowej do Starego Bojanowa. Zaznaczył, że remontując drogi musimy 

remontować tak by podnosić je do wyższej kategorii. 

 Radny Krzysztof Łączny zapytał co z drogą w Starej Przysiece Drugiej tam gdzie jest 

bruk? 

 Wicestarosta odpowiedział, że być może przez destrukt zostanie wyremontowana przy 

okazji gdy będzie tam już sprzęt i materiał. Zaznaczył, że przy dofinansowaniu ze strony 



18 

 

Gminy uda się to zrobić. Wicestarosta szczególną uwagę zwrócił jeszcze raz na budowę 

internatu dla 38 uczniów szkoły w Nietążkowie. Internat ma zostać uruchomiony od września, 

a do marca jest propozycja by na ten cel wykorzystać Szkolne Schronisko Młodzieżowe w 

Śmiglu.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, że temat dróg jest bardzo ważny i te środki, które 

pozostały po przetargu powinny pozostać na drogi. Tych miejsc jest kilka, które powinny 

zostać wyremontowane i są ważne.   

 Radny Grzelczyk zauważył, że należy dofinansowywać drogi powiatowe, jednak jest 

wiele dróg, które nie są dokończone a był wkład Gminy więc należy na to tez zwrócić uwagę. 

 Wicestarosta jeszcze raz zaapelował, by Gmina dofinansowała projekt ul. Krętej w 

Starym Bojanowie i projekt w Jezierzycach.  

 Następnie głos zabrała Pani Wiktoria Burdyka i zapytała wicestarostę kiedy zostanie 

zrobiona droga pomiędzy Nietążkowem, a Starym Bojanowem. Kolejne pytanie skierowała 

do Zastępcy Burmistrza dotyczące programu „Wielkopolska Wieś Pięknieje”. Robaczyn 

został też zgłoszony jednak na decyzja zapadła, że tylko Karśnice złożą wniosek. Ponadto 

zauważyła, że to ona jest Liderem a nie obecna sołtys Monika Biała. 

 Wicestarosta odpowiedział na pytanie skierowane do niego. Ekspertyzy mostów na 

drodze Nietążkowo–Stare Bojanowo zostaną wykonane w tym roku, także sprawy 

własnościowe zostaną uregulowane ponieważ cześć gruntów musi zostać wykupiona. 

Zaznaczył jednak, że droga ta jest ujęta w planie remontów. 

 Zastępca Burmistrza na pytanie dotyczące Robaczyna odpowiedział, że wie o trzech 

wioskach i nie był tam Robaczyn. Zostanie to sprawdzone, osoba która tym się zajmuje 

sprawdzi to. 

 Następnie głos zabrał Dyrektor Szkoły w Bronikowie Piotr Filipowicz i zwrócił uwagę 

na problem jeżdżących Tirów po drodze przez Bronikowo w kierunku Włoszakowic. 

Większość z nich jest przeładowana a droga która została niedawno wyremontowana jest 

ładna i nie przystosowana do przejazdów  tirów. ITD w Morownicy ma wagę, a tak naprawdę 

jest tam kontrola raz na kwartał. Następnie jako regionalista a nie Dyrektor szkoły wyraził 

zadowolenie, że powstała nowa strona internetowa Śmigla jednak przy cenie zegarów za 5 i 

15 złotych nikt nie będzie kupował ich i zatrzymywał się w mieście by zobaczyć nasze 

zabytki. Nikt z przyjeżdżających nie będzie szukał alternatywy jakim jest targowisko. 

 Wicestarosta Stefan Stachowiak w sprawie drogi przez Bronikowo odpowiedział, że 

problem tirów jest mu znany jednak na chwilę obecna jedyne rozwiązanie to kontrole ITD. 

Powiat jest w kontakcie z wójtem Włoszakowic, który opracowuje projekt połączenia 

Włoszakowic z przyszłą S5. Wówczas cały tranzyt tirów zostanie skierowany na tamtą drogę. 

Zgodnie z tym projektem droga ta omija wszystkie wioski. Jeżeli uda się przy współpracy 

Gmin Włoszakowic, Wijewa i Śmigla to będzie dobre rozwiązane. Kolejnym rozwiązaniem 

jest druga obwodnica Śmigla w kierunku Poladowa i Morownicy. 

 Następnie głos zabrała Przewodnicząca Zarządu Osiedla II Sylwia Konieczna aby 

zająć się sprawą targowiska. Chodzą tam dzieci, osoby starsze a jest tam niebezpiecznie. 

Zauważyła, że może warto byłoby ułożyć chodnik przy zielonym kawałku trawy. 

Wojciech Adamczewski zaapelował bo od 3 kwietnia kiedy zacznie obowiązywać 

SOP Straż Miejska wyrozumiale podchodziła do osób parkujących. 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla III Danuta Malak zapytała co będzie dalej w ZGKiM 

po audycie, o którym było tyle szumu. Zapytała także Wicestarostę o ekrany, które stoją przy 

drodze nr 5 i zwróciła uwagę na ich zły stan. 

 Zastępca Burmistrza na pytanie dotyczące ZGKiM odpowiedział, że wyniki audytu są 

wskazówką dla nowego kierownika zakładu. 

 Wicestarosta Stefan Stachowiak w sprawie ekranów odpowiedział, że odcinek ten 

będzie droga S5 więc nie będziemy musieli się martwić. 
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 Radny Żaka Lech zapytał czy coś wiadomo bliżej odnośnie drogi S5? 

Wicestarosta odpowiedział że, cześć odcinków jest już realizowana a nasz 

prawdopodobnie za 2-3 lata. 

Pani Renata Stachowska zapytała co gdy wie że na rynku musi być dłużej jak ustawić 

zegar? 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że wtedy musi zostawić auto na targowisku. 

Sołtys Sierpowa Franek Zbigniew zauważył, że „zegary” będzie można wykorzystać 

nie tylko w Śmiglu ale w innych miastach a nawet państwach. 

 

Ad.15. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano porządek sesji. Następnie złożył 

wszystkim obecnym Życzenia Wielkanocne, a następnie podziękował zebranym i zamknął 

VII sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 19:30. 
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